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Vlaamse Intersectoriële Commissie Armoedebestrijding
–  Evaluatie

De Vlaamse Intersectoriële Commissie Armoedebe-
strijding (VICA) heeft als opdracht beleidsvoorstellen
te maken die armoede voorkomen en begeleiden. Deze
commissie is samengesteld uit deskundigen uit verschil-
lende sectoren. Bij de oprichting in 1991 waren de ver-
wachtingen hoog gespannen ; deze multidisciplinaire
commissie zou een belangrijke plaats innemen in de
armoedebestrijding. Een evaluatie is noodzakelijk.

1. Hoeveel maal kwam deze commissie tussen 1991 en
1994 jaarlijks bijeen ? Hoeveel vergaderingen had-
den in 1995 plaats ? Heeft de minister geregeld
overleg met deze commissie ? Op welke wijze ?

2. Wat is het actuele personeelsbestand van de onder-
steunende administratie, per niveau ?

3. Welke beleidsvoorbereidende studies werden
inmiddels verricht ?

4. Op welke wijze is het VICA betrokken bij de stu-
ring van het Vlaams Fonds voor Integratie van
Kansarmen (VFIK) ?

5. Werd inmiddels een evaluatie gemaakt van de wijze
waarop deze commissie haar doelstellingen verwe-
zenlijkt ? Zo ja, wat zijn de resultaten ?

Antwoord

1. Hoeveel maal kwam deze commissie tussen 1991 en
1994 bijeen ? Hoeveel vergaderingen hadden in
1995 plaats ? Heeft de minister geregeld overleg
met deze commissie ? Op welke wijze ?

Vergaderdata :

1990 : 07/03/90, 28/03/90, 24/04/90, 05/06/90,
22/06/90, 31/08/90, 7/11/90, 4/12/90, 8 vergaderingen ;

1991 : 19/02/91, 07/03/91, 10/04/91, 17/04/91,
14/05/91, 24/05/91, 5/06/91, 21/06/91, 05/07/91,
06/09/91, 17/09/91, 24/09/91, 12 vergaderingen ;

1992 : 22/01/92, 12/02/92, 08/04/92, 14/05/92,
16/06/92, 08/09/92, 05/10/92, 19/10/92, 30/11/92, 9
vergaderingen ;

1993 : 28/10/93, 17/11/93, 2 vergaderingen ;

1994 : 04/05/94, 16/05/94, 27/09/94, 3 vergaderingen ;

1995 : 27/03/95, 11/05/95, 08/06/95, 29/06/95,
25/09/95, 09/11/95, 07/12/95, 7 vergaderingen.

Tussen 1991 en 1994 waren er 27 vergaderingen.

In 1995 : 7 vergaderingen.

Via mijn kabinet volg ik de vergaderingen.

2. Wat is het actuele personeelsbestand van de onder-
steunende administratie, per niveau ?

De VICA wordt opgevolgd door de administratie
Gezin en Maatschappelijk Welzijn. De administra-
teur-generaal is voorzitter van de commissie. Het
secretariaat wordt opgenomen door de afdeling
Welzijnsbevordering. In het voorjaar van 1995 werd
de werking van VICA uitgebreid met themawerk-
groepen. Het gaat om Tewerkstelling, Huisvesting,
Onderwijs, Welzijn, Gezondheidszorg, Cultuur en
Sport, Jeugd. Daarnaast werd in het kader van het
experiment Sociale Vernieuwing een werkgroep ad
hoc opgericht die als inhoudelijk toetsingskader
fungeert. Voor elk van deze werkgroepen is binnen
de afdeling Welzijnsbevordering een secretaris aan-
gewezen uit het team Gelijke-Kansenbeleid. Hun
taak bestaat erin de bijeenkomsten van de werk-
groepen voor te bereiden samen met de respectieve
voorzitters, en de terugmelding naar de plenaire
vergadering te organiseren.

Het personeelsbestand van de afdeling Welzijnsbe-
vordering ziet er op dit ogenblik uit als volgt, opge-
deeld per team :

– team Gelijke-Kansenbeleid : 11 personeelsleden
(10 A1 + 1 C1) ;

– team OCMW : 5 personeelsleden (3 A1 + 1 A2 +
1 E1) ;

– administratief en financieel team : 13 perso-
neelsleden (3 A1 + 2 B2 + 5 C1 + 2 D1 + 1 E1).

3. Welke beleidsvoorbereidende studies werden
inmiddels verricht ?

De V I C A heeft als opdracht beleidsaanbevelingen
inzake de bestrijding van kansarmoede te formule-
ren aan de Vlaamse regering. Hiertoe worden voor-
uitgangsrapporten opgemaakt waarin een stand van
zaken wordt weergegeven. In het totaal werden drie
vooruitgangsrapporten gepubliceerd, met name in
1991, een tweede in 1992 en een derde over de
periode 1993-1994. Deze rapporten kunnen nog
aangevraagd worden bij de afdeling Welzijnsbevor-
dering van de administratie Gezin en Maatschappe-
lijk Welzijn. Er is een volgend vooruitgangsrapport
gepland voor het voorjaar van 1996.

4. Op welke wijze is de VICA betrokken bij de sturing
van het Vlaams Fonds voor de Integratie van Kans-
armen (VFIK) ?

De VFIK-gemeenten worden gevraagd bij hun aan-
vraagdossier een beleidsnota te voegen waarin
zowel het OCMW als het gemeentebestuur de situ-
atie in hun gemeente schetsen en hun opties inzake
kansarmoedebestrijding verduidelijken. Het
behoort tot de formele opdracht van de VICA o m
mij te adviseren omtrent deze beleidsnota's. Dit
heeft ertoe geleid dat sommige opmerkingen van
VICA als voorwaarde werden ingeschreven in de
toelagebesluiten. Daarnaast heeft de VICA zich
geregeld geïnformeerd omtrent de stand van zaken
in de studie "Evaluatie Lokaal Armoedebeleid", die
door de Koning Boudewijnstichting wordt uitge-
voerd.

5. Werd inmiddels een evaluatie gemaakt van de wijze
waarop deze commissie haar doelstellingen verwe-
zenlijkt ? Zo ja, wat zijn de resultaten ?



Ik heb kunnen vaststellen dat de commissie in haar
vooruitgangsrapporten belangrijke informatie
omtrent de armoedebestrijding in Vlaanderen heeft
samengebracht. Daarin werden enkele belangrijke
aanbevelingen ten gronde geformuleerd. Niettemin
ben ik van oordeel dat deze commissie in de huidige
context het aangewezen forum is waarop nog meer
concrete voorstellen kunnen worden uitgewerkt. In
die zin heb ik dan ook onlangs het initiatief geno-
men om de opdracht van de VICA uit te breiden,
en de werkgroepen in te schakelen bij de voorberei-
ding en opvolging van de interministeriële conferen-
tie Sociale Integratie die deze dagen haar werking
herneemt.

Concreet heeft de VICA op haar laatste bijeen-
komst een tussentijds rapport tot stand gebracht
waarin per thema de Vlaamse beleidslijnen inzake
armoedebestrijding worden samengebracht. Er
wordt eveneens rekening gehouden met de recente
adviezen die ter zake door de SERV (Sociaal-Eco-
nomische Raad van Vlaanderen) en door de studie
"Evaluatie lokaal Armoedebeleid" werden uitge-
bracht. In dat kader worden de aanbevelingen uit
het Algemeen Verslag over de Armoede en eigen
aanbevelingen van de VICA geïnventariseerd. Per
thema werden twee of drie van deze aanbevelingen
vertaald in concrete actievoorstellen, waarbij wordt
aangegeven welke concrete stappen en middelen
nodig zijn om deze op korte termijn te realiseren.

Ik heb aan de VICA eveneens opdracht gegeven
om de overige aanbevelingen te concretiseren in
actievoorstellen ; deze zullen worden gebundeld in
het voorjaar van 1996, zodat ze kunnen worden
meegenomen, zowel in de verdere werking van de
interministeriële conferentie Sociale Integratie, als
bij de voorbereiding van de Vlaamse begroting voor
1997.


